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Wczoraj (czyli 8 kwietnia) wreszcie ukazaÅ‚ siÄ™ na stronie PZJ komunikat informujÄ…cy o tym, o
czym Å›rodowisko wiedziaÅ‚o juÅ¼ wczeÅ›niej, &hellip; Å¼e ZarzÄ…d Polskiego ZwiÄ…zku
JeÅºdzieckiego przyjÄ…Å‚ rezygnacjÄ™ pana Jacka GaÅ‚czyÅ„skiego i postanowiÅ‚ o
odwoÅ‚aniu go z funkcji MenadÅ¼era Dyscypliny WKKW Polskiego ZwiÄ…zku
JeÅºdzieckiego. Jestem bardzo rozczarowany faktem, Å¼e Jacek GaÅ‚czyÅ„ski nie bÄ™dzie juÅ¼
peÅ‚niÅ‚ tej funkcji. UwaÅ¼aÅ‚em (i nadal uwaÅ¼am), Å¼e byÅ‚ bardzo dobrym kandydatem na
tÄ™ funkcjÄ™. Wiem, Å¼e jego nominacja zostaÅ‚a dobrze przyjÄ™ta w Å›rodowisku WKKW, Å¼e
rozmowy, jakie przeprowadzaÅ‚ i kroki, jakie podjÄ…Å‚, zostaÅ‚y pozytywnie ocenione przez
wiÄ™kszoÅ›Ä‡ ludzi z tego grona.  Komunikat PZJ jest bardzo lakoniczny &ndash; nie wiadomo,
dlaczego Jacek GaÅ‚czyÅ„ski &bdquo;zrezygnowaÅ‚&rdquo;. Ja co nieco wiem i postaram siÄ™
rozÅ›wietliÄ‡ tÄ™ sprawÄ™, choÄ‡ jest mi niezrÄ™cznie pisaÄ‡ o niej, gdyÅ¼ &ndash; jak
wiadomo &ndash; teÅ¼ kandydowaÅ‚em do tej funkcji. Aby byÅ‚o jasne, oÅ›wiadczam, Å¼e nawet
gdyby zarzÄ…d rozpisaÅ‚ nowy konkurs na menedÅ¼era (obecnie Tomasz Mossakowski jest
peÅ‚niÄ…cym obowiÄ…zki), nie jestem juÅ¼ zainteresowany tym stanowiskiem w obecnej sytuacji.
Mam innÄ… od obecnego zarzÄ…du wizjÄ™, jak powinno wyglÄ…daÄ‡ zarzÄ…dzanie
poszczególnymi konkurencjami, czy sportem w ogóle w PZJ. UwaÅ¼am, Å¼e uzdrowiÄ‡ sytuacjÄ™
moÅ¼e tylko przeniesienie ciÄ™Å¼aru kierowania sportem na ludzi zatrudnionych na peÅ‚nych
etatach w biurze PZJ, czyli peÅ‚ne zawodowstwo (niebawem wyjaÅ›niÄ™ szerzej, co mam na
myÅ›li). To co robi obecny zarzÄ…d jest póÅ‚Å›rodkiem (a biorÄ…c pod uwagÄ™ efekty &ndash;
moÅ¼e nawet Ä‡wierÄ‡-Å›rodkiem), niewiele zmieniajÄ…cym sytuacjÄ™ w stosunku do tego, co
miaÅ‚o miejsce przez ostatnie dwa lata, czy w stosunku do tego, co siÄ™ dziaÅ‚o za czasów 
Marcina Szczypiorskiego. Fakt, iÅ¼ doszÅ‚o do takiej oto sytuacji, Å¼e na przestrzeni kilku
miesiÄ™cy polskim WKKW kieruje juÅ¼ trzecia osoba, oceniam jako poraÅ¼kÄ™ obecnego
zarzÄ…du. 

Jacek GaÅ‚czyÅ„ski faktycznie zÅ‚oÅ¼yÅ‚ rezygnacjÄ™. ZrobiÅ‚ to 18 marca. Dlaczego zostaÅ‚a
przyjÄ™ta dopiero 8 kwietnia? To dÅ‚uga historia. Wersja byÅ‚ego menedÅ¼era&hellip;Kiedy go
zapytaÅ‚em, co byÅ‚o powodem jego rezygnacji, opowiedziaÅ‚ mi swojÄ… wersjÄ™. ZÅ‚oÅ¼yÅ‚ list
intencyjny, w którym &ndash; zgodnie z warunkami konkursu &ndash; naleÅ¼aÅ‚o m.in. podaÄ‡
swoje warunki finansowe. Skoro zarzÄ…d zaakceptowaÅ‚ jego osobÄ™, oczywiste byÅ‚o dla niego
to, Å¼e zaaprobowaÅ‚ takÅ¼e jego warunki. Zaraz po tym, jak ogÅ‚oszona zostaÅ‚a jego nominacja,
przystÄ…piÅ‚ do dziaÅ‚ania i bardzo siÄ™ zdziwiÅ‚, kiedy dopiero po miesiÄ…cu dowiedziaÅ‚ siÄ™,
Å¼e ma zbyt wygórowane wymagania finansowe. Rozmowy na ten temat z zarzÄ…dem odbyÅ‚y
siÄ™ na spotkaniu w Baborówku 27 lutego. Wynegocjowane zostaÅ‚y nowe warunki. Tymczasem 17
marca dostaÅ‚ maila, Å¼e bÄ™dÄ… one inne, gdyÅ¼ zarzÄ…d na posiedzeniu, jakie miaÅ‚o
miejsce 14 marca, ustaliÅ‚ wysokoÅ›Ä‡ wynagrodzenia dla menedÅ¼erów konkurencji olimpijskich
na poziomie 2 500 zÅ‚ brutto miesiÄ™czne plus zwrot kosztów delegacji zwiÄ…zanych z
wykonywaniem funkcji. Wtedy wyraziÅ‚ swe oburzenie takim sposobem traktowania jego osoby oraz
wczeÅ›niejszych ustaleÅ„ i napisaÅ‚, Å¼e jeÅ›li nie &bdquo;otrzyma pozytywnej odpowiedzi, albo
nie otrzyma jej wcale, jego pismo naleÅ¼y traktowaÄ‡ jako rezygnacjÄ™.&rdquo;  Jak podkreÅ›la,
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nie chodziÅ‚o mu tylko o wysokoÅ›Ä‡ owego wynagrodzenia, ale takÅ¼e, a moÅ¼e przede
wszystkim, o sposób traktowania jego osoby. O niedotrzymywanie wczeÅ›niejszych ustaleÅ„. Nie
tylko zwiÄ…zanych z wysokoÅ›ciÄ… wynagrodzenia. SÅ‚yszaÅ‚ zapewnienia, Å¼e menedÅ¼erowie
bÄ™dÄ… osobami samorzÄ…dnymi, bÄ™dÄ… samodzielnie decydowaÄ‡ o wykorzystaniu
budÅ¼etu przyznanego na danÄ… konkurencjÄ™, a rozdziaÅ‚ pieniÄ™dzy na poszczególne
konkurencje odbÄ™dzie siÄ™ z ich udziaÅ‚em. Potem okazaÅ‚o siÄ™, Å¼e zarzÄ…d dokonaÅ‚
tego podziaÅ‚u bez ich udziaÅ‚u. A rozmowy na temat jego uposaÅ¼enia nie miaÅ‚y sensu, gdyÅ¼
zarzÄ…d ustaliÅ‚ stawkÄ™ i podaÅ‚ mu jÄ… do wiadomoÅ›ci. ChoÄ‡ zÅ‚oÅ¼yÅ‚ rezygnacjÄ™,
zostaÅ‚ poproszony, aby siÄ™ wstrzymaÅ‚, aby nadal peÅ‚niÅ‚ swÄ… funkcjÄ™, gdyÅ¼ zarzÄ…d
spotka siÄ™ dopiero po Å›wiÄ™tach wielkanocnych i wtedy &ndash; byÄ‡ moÅ¼e &ndash; uda
siÄ™ znaleÅºÄ‡ kompromis. Jacek GaÅ‚czyÅ„ski siÄ™ zgodziÅ‚ i byÅ‚ gotów do negocjacji. Jednak
przed Å›wiÄ™tami (31 marca) zadzwoniÅ‚ do niego prezes Å•ukasz Abgarowicz z informacjÄ…,
Å¼e jego rezygnacja zostaÅ‚a przyjÄ™ta. Oficjalnego maila w tej sprawie dostaÅ‚ dopiero 7
kwietnia.  &hellip; i zarzÄ…du PZJKiedy o to samo zapytaÅ‚em wiceprezesa PZJ Marcina
PodporÄ™, ten powiedziaÅ‚ mi, Å¼e od poczÄ…tku informowaÅ‚ Jacka GaÅ‚czyÅ„skiego, Å¼e
jego warunki finansowe sÄ… nie do zaakceptowania i trzeba je bÄ™dzie zmieniÄ‡. A poniewaÅ¼
nie zaakceptowaÅ‚ warunków ustalonych przez zarzÄ…d i zÅ‚oÅ¼yÅ‚ w zwiÄ…zku z tym
rezygnacjÄ™, zostaÅ‚a ona przyjÄ™ta.  Nie podejmujÄ™ siÄ™ rozstrzygnÄ…Ä‡, jaka jest prawda.
Zwracam jednak uwagÄ™ na daty: zarzÄ…d ustaliÅ‚ wysokoÅ›Ä‡ wynagrodzenia dla
menedÅ¼erów konkurencji olimpijskich, które miaÅ‚o obowiÄ…zywaÄ‡ od 1 lutego, dopiero w
poÅ‚owie marca. JeÅ¼eli w warunkach konkursu na menedÅ¼erów prosi siÄ™ kandydatów, aby
podali swoje warunki finansowe, a potem, dopiero po kilku miesiÄ…cach (od ogÅ‚oszenia warunków
konkursu) i po póÅ‚tora miesiÄ…ca od kiedy peÅ‚niÄ… oni swoje funkcje, podaje siÄ™ do publicznej
wiadomoÅ›ci, Å¼e ich wynagrodzenie bÄ™dzie wynosiÄ‡ tyle a tyle &ndash; nie moÅ¼na tego
oceniÄ‡ inaczej, jak brak profesjonalizmu.Krótka koÅ‚draWyÅ‚ania siÄ™ z tego taki oto obraz:
obecny zarzÄ…d dopiero po jakimÅ› czasie siÄ™ zorientowaÅ‚, Å¼e bÄ™dzie miaÅ‚ problemy
finansowe w zwiÄ…zku z realizacjÄ… ambitnych planów. Oto rozpisaÅ‚ konkurs na menedÅ¼erów,
a potem na trenerów. Tak siÄ™ zÅ‚oÅ¼yÅ‚o, Å¼e w skokach i WKKW mamy zagranicznych
trenerów, których nie da siÄ™ zatrudniÄ‡ za 2500 zÅ‚ brutto. MuszÄ… kosztowaÄ‡ duÅ¼o
wiÄ™cej. Do tego dochodzi walka ze zjawiskiem pt. zawodnicy bez przynaleÅ¼noÅ›ci klubowej,
która kosztuje zmniejszeniem tzw. Å›rodków wÅ‚asnych PZJ, bo ulgi w skÅ‚adkach dla klubów na
pewno nie zostaÅ‚y zrównowaÅ¼one drakoÅ„skÄ… podwyÅ¼kÄ… skÅ‚adek dla bpk. No a o
strumieniu pieniÄ™dzy od sponsorów jakoÅ› nie sÅ‚ychaÄ‡. W tej sytuacji trzeba byÅ‚o ustaliÄ‡
uposaÅ¼enie dla menedÅ¼erów konkurencji olimpijskich (bo ci z nieolimpijskich mogÄ… liczyÄ‡
tylko na zwrot kosztów przejazdu) na jednym, niskim poziomie. OczywiÅ›cie zarzÄ…d PZJ ma do
tego prawo. MaÅ‚o tego, ma obowiÄ…zek dbaÄ‡, aby nie wpaÅ›Ä‡ w deficyt budÅ¼etowy, jak to
miaÅ‚o miejsce w 2013 roku. Tylko po co byÅ‚o robiÄ‡ konkursy na menedÅ¼erów z takim
zakresem obowiÄ…zków, z których wynikaÅ‚o, Å¼e te osoby bÄ™dÄ… teraz rzÄ…dziÄ‡
&bdquo;swoimi&rdquo; konkurencjami w zupeÅ‚nie nowym stylu: samodzielnie, samorzÄ…dnie, w
peÅ‚ni profesjonalnie? A co z mÅ‚odzieÅ¼Ä…?Nawiasem mówiÄ…c, w przypadku konkursów na
trenerów zostaÅ‚ popeÅ‚niony powaÅ¼ny bÅ‚Ä…d. Nie przewidziano podziaÅ‚u na dwa osobne
konkursy: 1) na trenera kadry seniorów, 2) na trenera kadry juniorów oraz mÅ‚odych jeÅºdÅºców.
OczywiÅ›cie mowa tylko o konkurencjach olimpijskich. Moim zdaniem w przypadku WKKW i
ujeÅ¼dÅ¼enia waÅ¼niejsza byÅ‚a koniecznoÅ›Ä‡ wyÅ‚onienia trenerów kadry mÅ‚odzieÅ¼y niÅ¼
seniorów. Mamy teraz taki oto pasztet: po pierwsze Å¼aden z zatrudnionych trenerów nie zostaÅ‚
wyÅ‚oniony w drodze konkursu. Po drugie &ndash; w WKKW trenerem jest Andreas Dibowski,
który nadal jest czynnym jeÅºdÅºcem z ambicjami reprezentowania Niemiec na najwaÅ¼niejszych
imprezach. Gdyby miaÅ‚ siÄ™ zajmowaÄ‡ tylko garstkÄ… seniorów, nie powinien mieÄ‡ z tym
problemów, wszak wiÄ™kszoÅ›Ä‡ z nich dobrze zna, gdyÅ¼ juÅ¼ wczeÅ›niej ich szkoliÅ‚. Ma
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jednak opiekowaÄ‡ siÄ™ takÅ¼e dwiema innymi grupami: juniorów i mÅ‚odych jeÅºdÅºców.
BiorÄ…c pod uwagÄ™, Å¼e mistrzostwa Europy w obu tych kategoriach wiekowych sÄ… w Polsce,
zadania te wydajÄ… siÄ™ byÄ‡ nawet waÅ¼niejsze od zajmowania siÄ™ seniorami. JeÅ›li ktoÅ›
uwaÅ¼a, Å¼e Dibowski bÄ™dzie siÄ™ w stanie z tych zadaÅ„ dobrze wywiÄ…zaÄ‡, jest albo
kÅ‚amcÄ…, albo gÅ‚upcem. PrzecieÅ¼ jednym z warunków, aby dobrze siÄ™ z takiego zadania
wywiÄ…zaÄ‡, jest koniecznoÅ›Ä‡ obserwowania juniorów i mÅ‚odych jeÅºdÅºców na zawodach
krajowych. Czy jest wykonalne, aby Dibowski  przyjeÅ¼dÅ¼aÅ‚ na wszystkie zawody rozgrywane w
Polsce?  Po trzecie - w skokach zaÅ› mamy tak, Å¼e Peterowi Geernikowi ma pomagaÄ‡ Rüdiger
Wassibauer. Obaj majÄ… siÄ™ zajmowaÄ‡ wszystkim kategoriami wiekowymi. Obaj nie zostali
wyÅ‚onienie w drodze konkursu (po kiego diabÅ‚a byÅ‚o go wiÄ™c robiÄ‡!), obaj nie sÄ… Polakami.
Kto wiÄ™c bÄ™dzie pisaÅ‚ plany, jakie trzeba skÅ‚adaÄ‡ do ministerstwa sportu? PrzecieÅ¼
Wassibauer znany jest z baÅ‚aganiarstwa i awersji do przelewania czegokolwiek na papier, co byÅ‚o
zresztÄ… jednym z powodów jego odwoÅ‚ania (nawiasem mówiÄ…c w bardzo niefortunnym
momencie).  Czy nie jest nam bardziej potrzebny taki oto schemat. W WKKW seniorami niech siÄ™
zajmuje Dibowski. Jednak kadrÄ™ juniorów i mÅ‚odych jeÅºdÅºców powinien poprowadziÄ‡ jakichÅ›
polski trener Å›redniego pokolenia wyÅ‚oniony w drodze konkursu, który, gdyby siÄ™ sprawdziÅ‚,
mógÅ‚by z czasem zostaÄ‡ trenerem kadry seniorów?Podobnie w skokach: seniorów niech
prowadzi Geerink (choÄ‡ o jego szkoleniowych osiÄ…gniÄ™ciach nic nie wiadomo, ale moÅ¼e
akurat okaÅ¼e siÄ™ cennym nabytkiem), ale juniorami i mÅ‚odymi jeÅºdÅºcami powinien kierowaÄ‡
polski trener &ndash; patrz j.w.  I na koniec &ndash; krytycznie o polityce informacyjnej obecnego
zarzÄ…du. Chodzi o postÄ™powanie w stosunku do rady zwiÄ…zku. Wielkim i niewybaczalnym
bÅ‚Ä™dem jest to, Å¼e z treÅ›ciÄ… uchwaÅ‚ rady czy pisma z ministerstwa sportu Å›rodowisko
moÅ¼e siÄ™ zapoznaÄ‡ z portalu &bdquo;Åšwiata Koni&rdquo;, a nie ze strony internetowej PZJ.
Marek Szewczyk  
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